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Tijdens het Algemeen Overleg over het bewegingsonderwijs op 8 september 2005 heb ik toegezegd u te 
informeren over de uitkomst van het overleg met de besturenorganisaties over de nascholingsaspecten 
van de nieuwe situatie die is ontstaan nu vanaf 2005 de eerste lichting afgestudeerden van de pabo is 
gekomen die alleen nog een bevoegdheid heeft verkregen voor het geven van bewegingsonderwijs in de 
groepen 1 en 2 van de basisschool en vergelijkbare leeftijdsgroepen in het speciaal onderwijs. Verder is 
tijdens dat overleg gevraagd naar het aantal afgestudeerden van de pabo dat is gestart met de 
postinitiële leergang “bewegingsonderwijs”. Met deze brief kom ik deze toezeggingen na. Tevens treft u 
in deze brief een antwoord aan op de toezegging ten aanzien van ditzelfde onderwerp die ik gedaan heb 
in het Algemeen overleg over de beleidsagenda voor de lerarenopleidingen van 25 januari 2006. 
 
In een overleg met de Werkgeversvereniging primair onderwijs (WvPO) is naar voren gekomen dat er 
ten aanzien van de postinitiële leergang “bewegingsonderwijs” geen specifieke knelpunten bekend zijn. 
Aanvankelijk werd gedacht dat de duur van de opleiding een probleem was, maar dit bleek gebaseerd te 
zijn op het misverstand dat men pas aan de slag kan om bewegingsonderwijs te geven in de groepen 3 
en hoger (en de vergelijkbare leeftijdsgroepen in het speciaal onderwijs) als men de leergang heeft 
voltooid; in de regelgeving is bepaald dat een leraar basisonderwijs vanaf de eerste dag dat hij deze 
leergang volgt tijdelijk, en wel gedurende maximaal twee aaneengesloten schooljaren, bevoegd is om 
bewegingsonderwijs te geven aan alle groepen.  
Incidenteel komen er van beginnende leraren geluiden dat de kosten die gemoeid zijn met het volgen 
van de postinitiële leergang hoog zijn. Daarbij moet wel de kanttekening worden gemaakt dat niet altijd 
beseft wordt dat de leergang niet verplicht is. Als een schoolbestuur een leraar vraagt deze leergang te 
gaan volgen, is het vanzelfsprekend dat de kosten voor rekening komen van het schoolbestuur; in dit 
verband verwijs ik naar de bepaling in de decentrale CAO-PO waarin staat dat werkgever en 
werknemer o.a. over de kosten van de scholing afspraken maken alvorens men met de scholing begint. 
Van de kant van de schoolbesturen komen geen geluiden dat de kosten van de leergang tot 
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onoverkomelijke problemen leiden. Dat moge mede blijken uit het feit dat tot op heden, goed verspreid 
over het land in zo’n veertien instellingen, ruim 550 cursisten zich hebben ingeschreven voor de 
postinitiële leergang.  
 
Aandacht is gevraagd voor de beschikbaarheid van opleidingsplaatsen en voor de tijden waarop de 
opleiding wordt aangeboden. Wat het eerste betreft kan ik melden dat in alle regio’s van het land een 
instelling zelf of in goede samenwerking met een andere instelling cursistplaatsen aanbiedt. Ik heb nog 
eens onder de aandacht gebracht van de instellingen die deze opleiding verzorgen dat dit ook in de 
toekomst gegarandeerd moet blijven. Gegeven de verwachting van de opleidingen dat het aantal 
cursisten de komende jaren nog zal groeien, is een goede spreiding over het land ook in de toekomst 
naar verwachting gewaarborgd. 
Wat betreft de tijden waarop de opleiding wordt aangeboden, moeten de opleidingen zich ervan bewust 
zijn dat het hier in veel gevallen gaat om cursisten die als leraar in het basis- of het speciaal onderwijs 
werkzaam zijn; de cursustijden moeten dus goed aansluiten bij de werktijden van deze leraren. Dit 
geldt in het bijzonder voor de situatie die zich bij sommige opleidingen voordoet dat initieel 
studerenden (die de leergang volgen in de vorm van een minor) in een groep worden gecombineerd met 
cursisten die al werkzaam zijn in het onderwijs. Ik heb ook dit punt onder de aandacht gebracht van de 
opleidingen; tot nu toe zijn er geen berichten bekend dat er problemen zijn opgetreden ten aanzien van 
de tijden waarop de opleiding wordt aangeboden. 
  
Tijdens het Algemeen Overleg over de lerarenopleidingen op 25 januari 2006 heeft u gevraagd naar de 
mogelijkheden van de uitvoering van de postinitiële leergang “bewegingsonderwijs” in de vorm van een 
minor tijdens de initiële opleiding. Daarover hadden mij al eerder vragen bereikt vanuit de opleidingen 
zelf. Ik heb deze vragen beantwoord in een brief van 16 december 2005 gericht aan het Landelijk 
overleg van pabo-directeuren. Deze brief treft u in een bijlage aan. 
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